
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

RESUM SESSIÓ CONSELL 

DE BARRI DE TORRE BARÓ 
 

 
Data: 19.12.2016 
Lloc: Casal de Barri de Torre Baró 

Hora: 19 hores 
 
TAULA: 

Presideix la taula la consellera portaveu Sra. Carolina Recio  en representació de la regidora del 

Districte de Nou Barris, Sra. Janet Sanz, l’acompanya el conseller del barri, Sr. Manuel Cubero i 

el Sr. Manel Ferrer, cap de Llicències i Espai Públic del Districte de Nou Barris. 

Complementen la Taula el Sr. Jesús López, referent al territori del Pla de barris i el Sr. Guillem 

Encabo, tècnic de barri, que és qui confecciona aquest resum. 

 

CONSELLERS/ES PRESENTS: 

Sr. Félix Cogolludo i Sr. Juan del Olmo, consellers de C´S, Sr. Javier Barreña, conseller de PP, 

Sr. Adrià Ventura, conseller de CiU i Sr. Joaquim Sangrà, conseller d’ERC. 

 

ENTITATS ASSISTENTS: 

Associació de Veïns i Veïnes de Torre Baró 

Associació de Gent Gran de Torre Baró 

Associació de Veïns i Veïnes de la pl. Eucaliptus 

Club de Petanca de Torre Baró 

Club Deportivo de Torre Baró 

 

ASSISTENTS 

Aproximadament 25 persones. 

 
ORDRE DEL DIA 
 

1. Presentació del Pla de Barris 
2. Presentació Pla de Desenvolupament Econòmic de Proximitat de Nou Barris 
3. Criteris priorització mesures  del PAD i temes pendents 

4. Precs i preguntes. 
 
 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

1. El Sr. Jesús López i la Sra. Carolina Recio  presenten als assistents les línies generals  del 

Pla de Barris, explicant el que significa, perquè s’han agrupat els tres barris de la ZN en un 

projecte comú i el calendari participatiu previst que ha de portar a la redacció definitiva. 
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Torn d’intervencions 

 

El Sr. Julio qüestiona la durada prevista de projecte, que va més enllà de les futures 

eleccions municipals (fins el 2020) i qüestiona també que s’hagi de fer un nou diagnòstic 

quan les demandes dels veïns, recollides en el procés participatiu endegat pel PAD, són 

clares i van estar recollides en un document que es va lliurar al Districte en el seu moment. 

El Sr. Javier reclama claredat a l’hora d’explicar com es repartirà la inversió prevista en els 

tres barris de la ZN i que es detalli en què es gastarà. 

El Sr. Ramón insisteix en que les prioritats ja van ser assenyalades en el procés participatiu 

del PAD. 

El Sr. Luis  vol saber el pressupost concret que es destinarà a ZN sobre el total previst del 

projecte Pla de Barris. Pregunta també sobre perquè s’ha fet un únic projecte de ZN quan 

cada barri dels integrants de la ZN té una problemàtica particular prou significativa. 

Finalment pregunta sobre el nivell de decisió que tindran els veïns sobre el pressupost. 

El Sr. Juan demana concreció sobre el que es farà a TB. 

La Sra. Gregoria manifesta el desencís de molts veïns davant diversos projectes que s’han 

desenvolupat durant molts anys i que, finalment, no han resolt els problemes fonamentals 

del barri i tem que el Pla de Barris que ara es presenta en sigui un més. 

El Sr. Luis torna a insistir en saber la quantitat exacta que s’invertirà a TB. 

 

Les contestacions de la Taula. 

S’explica que fins que no es tanqui el procés participatiu no es podrà elaborar un document 

concret sobre les intervencions que es faran a TB. S’explica que els 150 milions previstos 

per tot el Pla de Barris a nivell de ciutat entre tots els barris escollits  es reparteixen segons 

projectes i no amb criteris estrictament territorials, també que cal tenir present que alguns 

d’aquests projectes són transversals i afecten diversos barris. Es comenta que moltes de les 

demandes dels veïns manifestades en el procés de PAD  s’atendran al marge del Pla de 

Barris, que pretén ser una aportació extraordinària. La consellera explica que , pels 5 barris 

afectats pel Pla de Barris a Nou Barris, hi ha una previsió de despesa de  9 milions  en 

despesa corrent i 27 en inversió però que encara no es pot saber la distribució final 

d’aquests recursos. 

 

2-   El Sr. Manuel Cubero presenta el Pla de Desenvolupament Econòmic de Proximitat de Nou 

Barris que inclou un seguit de mesures com l’augment dels Plans d’Ocupació, tant en nombre 
de participants com en durada de contractes, la creació d’una oficina de Barcelona Activa a Nou 
Barris, la continuïtat a TB del dispositiu de Treball als Barris, mesures de suport al foment del 

cooperativisme i les empreses d’economia social i i d’altres  com la de facilitar la ubicació en uns 
dels locals buits de propietat municipal a  la pl. dels Eucaliptus d’un projecte de restaurant 
formatiu que portarà una entitat de la  zona, Cruïlla, experta en la formació de joves . 
 

     



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

Torn d’intervencions. 
 
     El Sr. Juan reclama més facilitat en l’obtenció de llicències pels veïns del barri que vulguin 
muntar un negoci al barri. 

 El Sr. Julio considera que seria desitjable la contractació dels propis veïns del barri en una 
“brigada d’obres” que fes les petites obres de manteniment al barri. 
El Sr. Isidro i el Sr. Antonio ressalten la necessitat de netejar solar bruts i i creuen que podria 

ser també una font d’ocupació d’aquest veïns contractats. 
 
La Taula explica les limitacions legals i contractuals que hi ha en l’actual model de PPO i 

manifesta que s’està treballant amb la intenció de que aquestes feines de caràcter comunitari 
les puguin fer veïnes i veïns de la zona, tal i com es reclama, però que cal buscar fórmules que 
no impliquin  frau de llei i no vulnerin els drets de cap ciutadà. 
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Diferents veïns intervenen per reclamar una contestació formal de l’equip de Govern al 
document que se li va fer arribar en el que es detallaven  les demandes i prioritats sorgides del 
procés participatiu del PAD, considerant que moltes d’elles no havien estat incloses en el 
projecte de PAD sense una explicació com cal. 

 
La Taula exposa que s’ha tingut en compte el document però que no s’ha pogut incloure tot el 
que es demana i que s’han prioritzat el nou Casal de Barri en construcció actualment o la 

pèrgola del Campillo. 
 
Veïns reclamen la pista poliesportiva prevista en la Llei de barris i es produeix una polèmica 

entre ells sobre qui era el responsable de  la decisió que va impedir que es pogués realitzar, hi 
ha  diferents manifestacions de desconfiança sobre com es van gastar els diners de la llei de 
barris.  

 
La Taula reconeix la necessitat d’aquesta pista poliesportiva, que recull cara el futur,  i lamenta 
que s’hagi de tancar la llei de barris sense poder realitzar-la però nega que hi hagi hagut una 

utilització fraudulenta dels recursos o que s’hagin pres decisions per influències d’uns o altres, 
es recorda als veïns l’oferiment realitzat en moltes ocasions de poder veure els comptes i la 
despesa detallada de la llei de barris.  

 
Un veí reclama insistentment la contestació per escrit a l’escrit que va registrar l’AVVTB 
reclamant les intervencions prioritzades en el PAD. 

 
Uns veïns intervenen per qüestionar la intenció de l’equip de govern de construir un nou bloc de 
pisos d’habitatge social al c/Escolapi Càncer, considerant que pot esdevenir un “gheto” on es 

reprodueixin  en major escala els conflictes dels pisos de la pl. dels Eucaliptus. Reclamen que 
fossin  pisos per joves  amb una quota reservada pels joves del barri que han hagut de marxar 
del territori i que podria incloure, en els baixos, un recurs de formació ocupacional molt 

necessari al barri. 
 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

La taula explica la necessitat de prioritzar la construcció d’habitatge social en l’actual conjuntura 
d’emergència habitacional en la Zona Nord i manifesta que cal avençar en el model de gestió de 
l’habitatge social perquè sigui un afegit positiu al barri en comptes d’una font de problemes.  

 
A les 22 h. es tanca la sessió. 
 

 

 


